
                                         Protokół  nr 27 

                                z   posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

                                Rady Gminy Krzemieniewo  

                               w dniu  12 grudnia  2016       

   

   

Dnia 12 grudnia  2016   w Urzędzie Gminy w Krzemieniewie odbyło się   posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej.  Posiedzenie rozpoczęto o godzinie  15.00. Do udziału w posiedzeniu 

zaproszono  Wójta Gminy  -Andrzeja Pietrulę.  

 Lista obecności na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji powitał  zebranych i przystąpił do przedstawiania proponowanego 

porządku obrad. .     

1. Zatwierdzenie protokołu  z poprzedniego posiedzenia Komisji  Rewizyjnej.  

2.  omówienie projektu budżetu gminy na rok 2017 .  

3.  przygotowanie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji na rok 2017 . 

4. Informacja  o zmianach w budżecie gminy dokonanych przez Wójta Gminy w okresie  

   od dnia ostatniego posiedzenia . 

5.  Wolne głosy i wnioski  

     

 

Ad. Pkt 1.  

Przewodniczący Komisji poprosił radnych o zajęcie stanowiska w sprawie zatwierdzenia 

protokołu z ostatniego posiedzenia.  Ponieważ  nie zgłoszono uwag do omawianych 

dokumentów,  przystąpiono do głosowania. Protokół  przy nieobecności jednego członka 

Komisji został przyjęty jednogłośnie . 

 

Ad. Pkt.2  

Rozpoczynając analizę projektu budżetu Przewodniczący Komisji wskazał, że materiały 

do analizy dotarły do wszystkich radnych odpowiednio wcześniej. Zaproponował aby 

przedstawić ogólne wskaźniki , którymi posługiwano się tworząc projekt budżetu a w 

dalszej kolejności omówić tylko sprawy , na które wskażą radni.  

Przewodniczący Komisji udzielił głosu Skarbnikowi gminy prosząc o przedstawienie 

wskaźników , którymi posługiwano się przy konstrukcji projektu  budżetu gminy na rok 2017 

Skarbnik Gminy poinformowała , że tworząc projektu budżetu  wzięto pod uwagę następujące 

wskaźniki   

- minimalne wynagrodzenie za pracę w kwocie 2.000 zł. Od kwoty tej liczona będzie 

wysokość diet radnych i sołtysów,  

- minimalna stawkę godzinową dla osób zatrudnianych na umowę zlecenie w kwocie 13 zł 

brutto,  

- wzrost wynagrodzeń  dla pracowników pedagogicznych na poziomie 1,3 % od dnia  

01 stycznia 2017,  

- wzrost wynagrodzę dla pracowników pozostałych na poziomie 2,3%, 

- stawki ubezpieczeń społecznych na poziomie stawek obowiązujących w roku 2016,  

- odpisy na ZFŚS na poziomie odpisów roku 2016,  

- inflacja na poziomie 1,3 % .  

 Wskaźniki te były wytycznymi dla tworzenia projektów planów finansowych 

poszczególnych jednostek budżetowych gminy.  

 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy przedstawiła , informację przygotowany projekt 

budżetu gminy , który zakłada   



- pozyskanie dochodów na poziomie  31 .650.397,61 zł   

- wydatki na poziomie 44.904.425,61 zł  

- deficyt budżetu w kwocie 13.154.028 zł , który zostanie sfinansowany przychodami z 

pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu. Dokumentem potwierdzającym możliwość zaciągnięcia tak dużej pożyczki jest 

promesa, która przewiduje  maksymalna kwotę pożyczki 19.000.000 zł.  

 

 Największym zadaniem inwestycyjnym zaplanowanym w projekcie jest  „ budowa 

mechaniczno – biologicznej oczyszczalni ścieków w Luboni i sieci kanalizacji sanitarnej we 

wsiach Lubonia, Kociugi, Drobnin, Garzyn, Górzno i Krzemieniewo. „ . 

 Wartość zaplanowanych nakładów finansowych wynosi 18.076.722, 26 zł.  

Do tego zadania konieczna jest autopoprawka , która zostanie zgłoszono na sesji budżetowej 

polegająca na zwiększeniu nakładów na to zadanie o kwotę 4.000.000 zł, do kwoty 

22.076.722,26 zł  i tym samym zwiększenie deficytu budżetu  o 4.000.000 zł , do kwoty 

17.154.028 zł.  

Przyjęcie przez radnych tej autopoprawki pozwoli ogłosić przetarg na budowę sieci 

kanalizacyjnej w Krzemieniewie.  

Dodatkowo Skarbnik Gminy poinformowała, że cały naliczony podatek Vat od tej inwestycji 

zostanie odliczony i zwrócony gminie przez Urząd Skarbowy w Lesznie. Szacuje się, że do 

budżetu gminy w roku 2017 trafią dochody z tego tytułu na poziomie 1.310.000 zł  

 

Przewodniczący Komisji zapytał na jaką kwotę dofinansowania unijnego może gmina liczyć 

w sytuacji gdy złożony wniosek zostanie pozytywnie zweryfikowany?  

Wójt gminy wyjaśnił , że w momencie złożenia wniosku wyliczone dofinansowanie  wynosiło 

ok. 16 mln zł.  W zależności  od tego jak wypadną rozstrzygnięcia przetargowe 

dofinansowanie zostanie odpowiednio umniejszone.   

 

 Skarbnik gminy poinformowała , że projekt budżetu na rok 2017 został opracowany bardzo 

oszczędnie po stronie wydatków budżetu.  

Jedynym działem w którym planowane w roku 2017 wydatki są wyższe od wydatków roku 

2016 jest dział  754 – bezpieczeństwo publiczne.  

Bardzo znacząco w stosunku do roku 2016 , wzrosła kwota rezerwy na zarządzanie 

kryzysowe. Zasady naliczania  kwoty rezerwy reguluje ustawa o zarządzani kryzysowym.  

Na kwotę rezerwy znacząco wpłynęła dotacja , którą gmina otrzymuje na realizację programu 

Rodzina 500+ .   

 

 

Wszystkich pozostałych działach wydatki budżetu są utrzymane na poziomie roku 2016 a w 

wielu przypadkach są od nich niższe . Skarbnik gminy wskazywała na konieczność bardzo 

dużej dyscypliny zaciągania zobowiązań w roku 2017.  

 

MG. Pytał czy w związku z planowanym odejście pracownika  Urzędu na emeryturę planuje 

się dodatkowe zatrudnienie?  

Wójt wyjaśnił , że póki co nie planuje się zatrudniać innej osoby. Zakres obowiązków tej 

osoby zostaną rozłożone na innych pracowników. 

 

MG. Czy w roku 2017 planuje się pozyskać dochody ze sprzedaży mieszkań w budynku 

szkolnym w  Garzynie i w jaki sposób rozlicza się  koszty mediów w tych mieszkaniach.?  

 



 Wójt Gminy wyjaśnił, że w związku z wnioskami Komisji Rewizyjnej dotyczących 

wstrzymania sprzedaży tych mieszkań nie przygotowuje się żądnej dokumentacji do 

sprzedaży. Koszty mediów są rozliczane przez Zespół Szkół w Garzynie.  

 

KD.  Pytał o planowany w roku 2017 wydatek funduszu sołeckiego wsi Zbytki  na zakup 

lampy solarnej oświetlenia ulicznego. Według radnego planowana kwota jest zbyt niska i 

pewnie nie wystarczy na sfinalizowanie zakupu.  

Wójt wyjaśnił, ze kwoty  którymi dysponują poszczególne sołectwa wynikają ze sposobu 

naliczania  funduszy soleckich i trzeba będzie gospodarować się środkami , które przypadają 

na rok 2017. Budżet gminy póki co nie będzie dokładał środków własnych do tych zadań.  

 

HP. Wskazała, że z załącznika przedstawiającego wydatki funduszy sołeckich wynika, że 

niektóre sołectwa ustaliły zbyt duże sumy na wydatki związane z organizacją imprez. 

 Jako przykład radna wskazała na wieś Krzemieniewo. Sołectwo to zaplanowała na imprezy 

środowiskowe kwotę ok. 5.000 zł , a według radnej można by lepiej te środki wykorzystać . 

Uważa że sołtysi powinni ustalić maksymalną kwotę , którą  będą przeznaczać na organizację 

imprez , ustalając ja np. na poziomie 1.500 zł .  

 

MG. Poparł stanowisko radnej i wskazywał  na to, że wieś Drobnin za czasów , kiedy sam 

pełnił funkcję sołtysa nigdy nie korzystała z funduszy sołeckich na organizację imprez  i tak 

to powinno się odbywać. Sołectwo Krzemieniewo jest co roku współorganizatorem 

Krzemieniówki i może stąd wynika część tej kwoty. 

 

Na powyższym dyskusję o projekcie budżetu zakończono .  

Przewodniczący Komisji jeszcze raz podkreślił , że  priorytetem w wydatkach budżetu roku 

2017 jest budowa oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacyjnej.  

Uznano , że  projekt budżetu został przygotowany w sposób zapewniający jak najlepszą 

realizację tego zadania i wobec tego wszyscy członkowie Komisji zdeklarowali się , że na 

sesji zagłosują za przyjęciem budżetu w proponowanej formie.  

 

Ad. Pkt. 3  

Przewodniczący Komisji  przedstawił przygotowany projekt uchwały w sprawie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej w roku 2017. Zaproponował, aby wszyscy radni wnieśli do tego projektu 

swoje propozycje i tematy, którymi powinna zająć się Komisja Rewizyjna w roku następnym.  

Po przedyskutowaniu propozycji uzgodniono ostateczne brzmienie projektu uchwały, która 

zostanie wpisana do porządku obrad najbliższej sesji Rady Gminy.   

 

 

Ad. Pkt. 4  

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła , że w okresie od   dnia  28 listopada   2016  do dnia posiedzenia 

Komisji tj. do 12 grudnia   br.    Wójt Gminy  dokonał   zmian w budżecie gminy w drodze 

zarządzenia  nr 0050/37/2016 wydanego w dniu 08 grudnia  2016 . W zarządzeniu dokonano 

sprostowania mylnie przyjętych kwot dotacji od Wojewody Wielkopolskiego i tym samym 

zmieniono wydatki w rozdziałach wymienionych w tabeli i o kwoty wymienione w tabeli.  

 

 

Rozdział  i §  Wprowadzono zmianę  
W dniu 14.11.2016  

Winno być  

85216 § 2030  10.396 zł  0  



85219 § 2030   0  10.396 zł  
   

   
 

 

Ad. Pkt 5   

W ramach wolnych głosów i wniosków  zgłoszono następujące problemy.  

MG. Pytał  Wójta o przebieg spotkania z sołtysami dotyczącymi funduszy sołeckich.  

Wójt wyjaśnił, ze omówiono zasady zaciągania zobowiązań w roku 2017. Zobowiązano 

sołtysów do pobierania z Urzędu Gmin pisemnych upoważnień do dokonania zakupów.  

 

 

MG. Pytał jakie jest stanowisko Wójta w kwestii pobierania opłat kaucyjnych przy wynajmie 

sal wiejskich , które proponował sołtys wsi Pawłowice ?  

 

Wójt wyjaśnił, że nie ma podstawy prawnej pobierania takich opłat.  

 

 

MM. Pytał Wójta o możliwości ujęcia w wieloletniej prognozie finansowej wydatków na 

gruntowny remont stadionu lekkoatletycznego w Pawłowicach. Wskazywał również na 

możliwości pozyskania funduszy unijnych na w/w cel.  

 Wójt gminy poinformował, że nie widzi możliwości wpisania tego remontu do WPF dlatego, 

ze zadanie kanalizacyjne zaplanowane   na lata  2017-2018 i potem spłata zaciągniętych 

pożyczek  powoduje , że gmina osiąga maksymalne wskaźniki zadłużenia.  

 

Z uwagi na wyczerpanie tematu ustalono posiedzenie uznano za zakończone. Termin 

kolejnego posiedzenia Komisji , zostanie uzgodniony w terminie późniejszym .   

 

Na powyższym  posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

Protokołowała D.A                   Przewodniczący Komisji  

                                                            (-) Marek Garbacz……………………..  

                           

                         (-) Krystian Lewandowski – nie obecny  

                          (-) Krystian Dutkiewicz ……………………………………….. 

                          (-) Mirosław Krysztofiak ………………………………………. 

                          (-)Michał Michalski ………………………………………………… 

                          (-) Henryka Przybylska ………………………………………… 

 

     

 


